
Udruga studenata Urbanog šumarstva javlja Vam se s problemom koji je prisutan od osnutka smjera 
Urbanog šumarstva, zaštite prirode i okoliša na Šumarskom fakultetu Sveučilišta u Zagrebu. 

 
Naime, Hrvatska komora inženjera šumarstva i drvne tehnologije sustavno odbija magistre 

inženjere Urbanog šumarstva, zaštite prirode i okoliša u nastojanju da polažu stručni ispit iz strukovnog 
područja šumarstva za ovlaštenog inženjera šumarstva (opći smjer). Mišljenja smo da su magistri 
inženjeri Urbanog šumarstva, zaštite prirode i okoliša (mag.ing.silv.) kvalificirani i strukovno 
osposobljeni polagati stručni ispit za ovlaštenog inženjera šumarstva (opći smjer) te sukladno tome 
obavljati sve za to predviđene poslove. U prilogu Vam dostavljamo nastavni plan i program Šumarskog 
fakulteta Sveučilišta u Zagrebu iz kojeg je jasno vidljivo koje su kolegije studenti odslušali i položili. 
Obzirom da između predmeta ˝općeg˝ i ˝urbanog˝ smjera  nema veće razlike te da je propisana 
literatura za polaganje ispita iz navedenih kolegija  pri oba smjera na fakultetu ista, smatramo da nismo 
uskraćeni za znanje te da smo spremni obavljati strukovne zadatke ovlaštenog inženjera šumarstva 
propisanih člankom 29. Statuta Hrvatske komore inženjera šumarstva i drvne tehnologije (NN 136/06 
i 61/07). 

 
Skrećemo Vam pozornost na činjenicu da su studenti smjera Urbanog šumarstva položili kolegije 

Uzgajanje šuma, Uređivanje šuma, Rasadnička proizvodnja, Izmjera terena s osnovama kartografije, 
Daljinska istraživanja i GIS, Mehanizacija te ostale kolegije koji se nalaze u  Programu stručnih ispita za 
ovlaštene inženjere šumarstva i drvne tehnologije, Strukovnog područja šumarstva za ispit Ovlaštenog 
inženjera šumarstva koji je sastavni dio Pravilnika o sadržaju i načinu polaganja stručnih ispita za 
ovlaštene inženjere šumarstva i drvne tehnologije (NN 74/07 i 15/15). 

Na temelju članka 7. Zakona o akademskim i stručnim nazivima i akademskom stupnju (NN 
107/07) Rektorski zbor donio je Dopunu popisa akademskih naziva i akademskih stupnjeva te njihovih 
kratica prema kojem stoji da i magistri inženjeri šumarstva i magistri inženjeri urbanog šumarstva nose 
istu kraticu akademskog naziva iz čega se može zaključiti ravnopravnost smjerova. 

Osim navedenog podatka o istoj kratici, ravnopravnost se može utvrditi i u Statutu Šumarskog 
fakulteta Sveučilišta u Zagrebu prema kojem u člancima 72. i 73. stoji da je smjer Ubranog šumarstva, 
zaštite prirode i okoliša dio Šumarskog odsjeka te da odsjek Urbanog šumarstva ne postoji. 

  
Obzirom da su prema Statutu Šumarskog fakulteta Sveučilišta u Zagrebu i prema Dopuni 

popisa akademskih naziva i akademskih stupnjeva te njihovih kratica smjerovi ravnopravni, smatramo 
da prema stupnju obrazovanja također ne smije biti razlike niti u općenitim ovlaštenjima. 

  
Još jedna nelogičnost stoji u tome da magistri inženjeri Urbanog šumarstva, zaštite prirode i 

okoliša ne mogu polagati ni stručni ispit za ovlaštenog inženjera šumarstva za ekologiju, zaštitu 
prirode i urbano šumarstvo jer sukladno odredbama Pravilnika o sadržaju i načinu polaganja stručnih 
ispita za ovlaštene inženjere šumarstva i drvne tehnologije (NN 74/2007 i 15/2015),  kriterij za 
polaganje svih stručnih ispita je jednak odnosno na temelju članka 4.st.1., spomenutog Pravilnika, 
pravo na polaganje stručnog ispita imaju osobe koje su u Republici Hrvatskoj završile fakultet 
sveučilišnog programa diplomiranog inženjera šumarstva ili drvne tehnologije, odnosno osobe koja su 
diplomirale u inozemstvu ako im se po posebnim propisima priznaje istovjetnost inozemne diplome. 
Prema Dopunskoj ispravi o studiju u predmetnom području obrazovanja trebali bi imati veće 
kvalifikacije od kolega koji su završili ˝opći˝ smjer te ovim putem molimo da nam se dopusti i 
polaganje navedenog stručnog ispita. 

  
Zaključno na sve gore navedeno, u članku 2., stavak 1. Zakona o Hrvatskoj komori inženjera 

šumarstva i drvne tehnologije stoji: „U smislu ovoga Zakona inženjer šumarstva jest osoba koja je 
diplomirala na šumarskom fakultetu, šumarskom odjelu u Republici Hrvatskoj te stekla zvanje 
diplomiranog inženjera šumarstva ili magistra struke šumarstva”. Jasno je da je studij Urbanog 
šumarstva, zaštite prirode i okoliša dio šumarskog odjela (pretpostavljamo da se tu misli na šumarski 
odsjek sukladno Statutu Šumarskog fakulteta) te ni u ovom pogledu ne vidimo prepreku pristupanju 



ispitu pri Hrvatskoj Komori inženjera šumarstva i drvne tehnologije, a sukladno tome nakon položenog 
ispita dodjeli titule ovlaštenog inženjera šumarstva. 

  
Ukoliko se ˝urbani˝ šumari ne smatraju dijelom šumarskog odjela onda Vas molimo da nam 

ukažete na to kojem odjelu pripadamo jer smo se kroz čitavo vrijeme visokog obrazovanja smatrali 
dijelom šumarskog odjela. 

  
Obzirom da se magistri inženjeri Urbanog šumarstva, zaštite prirode i okoliša od strane Komore 

inženjera šumarstva i drvne tehnologije koja se nalazi u nadležnosti Ministarstva poljoprivrede ne 
smatraju kvalificiranim za obavljanje ovlaštenih radova iz područja šumarstva unatoč svim prethodno 
navedenim činjenicama u tom slučaju skrećemo pozornost na  to da Šumarski fakultet Sveučilišta u 
Zagrebu svake godine proizvodi kadar koji ne postoji na tržištu rada. Očigledno je da profesori 
spomenutog fakulteta ni nakon 12 godina postojanja smjera nisu složni da li je smjer uopće opravdan 
i potreban te onda nije ni za očekivati da se s njihove strane pokrene inicijativa da bi se naši problemi 
riješili. Ukazujemo i na to da se ove akademske godine upisalo znatno više studenata na ˝urbani˝ 
nego na ˝opći˝ smjer. 

  
Ovom zamolbom želimo da se donesu izmjene postojećih zakonskih i podzakonskih akata koje 

će, nama budućim, ali i kolegama koji su već diplomirali na smjeru Urbanog šumarstva, zaštite 
prirode i okoliša, omogućiti polaganje stručnog ispita iz strukovnog područja šumarstva za ovlaštenog 
inženjera šumarstva kako bi i mi našli svoje mjesto na tržištu rada te kako bi se opravdalo postojanje 
smjera. 

  
Kako bi iskazali nezadovoljstvo trenutnim stanjem i odnosom svih nadležnih institucija prema 

nama, pokrenuta je peticija s ciljem podrške koja je još uvijek u opticaju te će Vam rezultati iste biti 
naknadno dostavljeni. 


